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Voorstel 

Aan : het Presidium

Van : Folkje Koster, griffiemedewerker

Datum : 15 december 2022 

Betreft : Lange Termijn Agenda (LTA)

Inleiding

Het presidium stelt als agendacommissie de agenda’s voor de raadsvergaderingen vast, 
maar geeft ook akkoord voor de organisatie van (informatie)bijeenkomsten van de raad. 

• Informatiebijeenkomst over ontwikkelingen binnen OVEF
In september jl. heeft OVEF aan alle gemeenteraadsleden/Statenleden een 
uitnodiging gestuurd voor een informatiebijeenkomst over de ontwikkelingen binnen 
OVEF. In verband met een te gering aantal aanmeldingen, is deze bijeenkomst 
geannuleerd. Voor veel gemeenten was de dag of de datum niet passend. Op 
verzoek van onze ALV, is er nu afgesproken dat mw. I. den Haring (directeur-
bestuurder OVEF) en dhr. G. Adema (CoRenew) in januari en februari 2023 een 
rondgang maken langs alle gemeenteraden/Provinciale Staten met als doel het 
informeren van gemeenteraadsleden/Statenleden over het zelfleveringsmodel 
Energie en de ontwikkelingen op de energiemarkt.

De Coöperatie OVEF (Openbare Verlichting & Energie Fryslân) koopt voor bijna alle 
Friese overheden de energie in die zij zelf verbruiken voor bijvoorbeeld de 
lantaarnpalen, pompgemalen, maar ook voor verwarming en verlichting van 
kantoorgebouwen zodat ambtenaren hun werk kunnen doen. Tot nu toe 
contracteerde OVEF daarvoor een energieleverancier. Momenteel is OVEF bezig om 
het zelflevermodel op te zetten. Dat betekent dat OVEF zelf het energiebedrijf wordt 
voor gemeenten, Provincie Fryslân en het Wetterskip. Dit doen zij om lokaal 
opgewekte duurzame energie te kunnen inkopen voor onze leden. Deze wijziging 
roept de nodige vragen op die OVEF graag beantwoorden en toelichten. 

Vraag aan het presidium: is er behoefte aan deze informatiebijeenkomst?

• Informatiebijeenkomst Woo raden 8KTD
Het is de bedoeling om voor de raden van Achtkarspelen en Tytsjerksteradiel een 
informatiebijeenkomst over de Woo te houden. Als optie voor de 
Informatiebijeenkomst raden 8KTD over de nota Frysk taalbelied is 2 februari 2023 
om 19.30 uur in beeld. Als die bijeenkomst doorgaat zou de informatiebijeenkomst 
Woo van 18.30-19.30 uur kunnen plaatsvinden. Als de informatiebijeenkomst over 
de nota Frysk taalbelied op 2 februari niet doorgaat, zou de informatiebijeenkomst 
Woo om 19.30 uur kunnen plaatsvinden. 

Vraag aan het presidium: stemt u in met de datum van deze bijeenkomst?



Pagina 2 van 3

• Startbijeenkomst participatie op 17 februari 2023
Burger- en overheidsparticipatie zijn manieren om van de traditionele 
representatieve democratie een meer participatieve democratie te maken.
Maar wat is het verschil? En wat betekent de nieuwe ‘Wet versterking participatie op 
decentraal niveau” voor de  gemeenteraad? In ieder geval de verplichting om een 
participatieverordening op te stellen en een wettelijke verankering van het 
‘uitdaagrecht’. 

Het voorstel is om op vrijdagmiddag 17 februari 2023 een startbijeenkomst te 
houden. Doel van de bijeenkomst is om te leren en kennis op te doen om daarna op 
te halen welke ambities er zijn en afspraken te maken over het vervolg.

Vraag aan het presidium: gaat u akkoord met de bijeenkomst en de datum?

• Informatiebijeenkomst bouwen & wonen
Wethouder Van der Tuin heeft de raad toegezegd om een informatiebijeenkoms 
bouwen & wonen voor de raad te organiseren.

Gedacht wordt aan de volgende opzet voor de (avond)bijeenkomst:
- Hoe ziet de opgave eruit; wat zijn de (demografische) ontwikkelingen, wat 

betekent dit voor onze programmering en wat betekenen de woondeals voor 
onze gemeente;

- Welke lopende projecten zijn er, wat is hier de stand van zaken vanuit gemeente 
en SWA;

- Wat staat er nog op de planning c.q. welke potentie woningbouwlocaties hebben 
we nog;

- Hoe gaan we met de vragen van dorps-/plaatselijk belang om.

Vraag aan het presidium: stemt u in met de datum van deze bijeenkomst en met de 
opzet van de bijeenkomst?

Voorgestelde datum: 19 januari of 16 februari 2023 (voorkeur) na de 
informatiecarrousel.

• Toelichting FUMO op ontwerpbegroting 2024 en andere onderwerpen
De FUMO is altijd graag bereid om een toelichting te geven op de ontwerpbegroting 
in raadsvergaderingen van deelnemende gemeenten, de Statenvergadering en in de 
vergadering van het algemeen bestuur van het Wetterskip Fryslân. Gelet op de 
dynamiek die ontstaat uit verschillende ontwikkelingen (zoals hieronder opgesomd) 
en mede op verzoek van het algemeen bestuur FUMO wil de FUMO graag met uw 
volksvertegenwoordigers in gesprek, bij voorkeur bij een raadsvergadering.

Voor deze bijeenkomst tussen uw volksvertegenwoordigers en een afvaardiging 
vanuit de FUMO stelt de FUMO de volgende agendapunten voor:

• Ontwerpbegroting 2024
• De aanstaande Omgevingswet
• De ontwikkelingen binnen omgevingsdiensten en nieuwe missie/visie FUMO

De ontwerpbegroting 2024 van de FUMO staat gepland voor behandeling in de raad 
van 20 april. Voorstel is om de FUMO een toelichting te laten geven in de 
informatiecarrousel van 13 april. In een aansluitende bijeenkomst om plm. 20.30 uur 
zou de FUMO dan een toelichting kunnen geven op de andere twee onderwerpen.

Vraag aan het presidium: kunt u hiermee instemmen?
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• Informatiebijeenkomst werking Omgevingswet 
Donderdag 8 december 2022 heeft Rob Tax de werkgroep Omgevingswet inzicht 
gegeven in de werking van de Omgevingswet voor de uitvoeringspraktijk (onder 
andere intake en omgevingstafel, werking DSO).

De positie van de raad ten opzichte van die van het college als er sprake is van 
nieuwe initiatieven kwam ook aan de orde. Beide thema’s zorgden voor nieuwe 
inzichten bij de leden van de werkgroep.

Aanleiding voor de werkgroep om de conclusie te trekken dat het goed is deze 
informatie met de gehele raad (+ steunfractieleden) te delen. Als het presidium 
akkoord gaat met de suggestie van de werkgroep, zoeken wij als griffie naar een nog 
vrije donderdagmiddag, maar die zijn schaars. 

Vraag aan het presidium: stemt u in met deze bijeenkomst? Zo ja, is een uitwijk 
naar bijvoorbeeld een vrijdagmidag ook een optie?

 

• Kennismaking gezamenlijke raden met Koninklijke Horeca Nederland 
midden Fryslân (KHN midden Fryslân)
KHN midden Fryslân bestaat uit de gemeenten Achtkarspelen, Smallingerland en 
Tytsjerksteradiel en vertegenwoordigt in deze gemeenten ruim 100 leden.

De speerpunten van KHN zijn:
• Eerlijk speelveld & ondermijning
• Vitale Horeca
• Duurzaamheid
• Recreatie en Toerisme
• Onderwijs en arbeidsmarkt
• Eerlijk speelveld & ondermijning

 

KHN wil ook graag de huidige raad informeren over de boven genoemde 
onderwerpen en ontwikkelingen. Dat kan op verschillende manier. Bijv. een 
themabijeenkomst op locatie tijdens een ontbijtsessie of een bustoer langs 
verschillende bedrijven.

 Vraag aan het presidium: stemt u hier mee in?

• Uitnodiging SWA 
Mevrouw Elgersma, directeur/bestuurder van SWA, was uitgenodigd voor het 
bijwonen van de informatiecarrousel op 14 december 2022 om in te gaan op vragen 
over de activiteiten van SWA. Zij kon toen niet en gaf aan de uitnodiging graag ‘om 
te willen draaien’ en de gemeenteraadsleden uit te nodigen bij SWA op kantoor. 
Volgens haar is dat een betere vorm voor de beoogde interactie. Bovendien geeft ze 
aan dat het (bijna) traditie is dat nieuwe raadsleden in het eerste jaar van de 
coalitieperiode een bezoek brengen aan SWA om kennis te maken. Ze stelt voor om 
met de raadsleden het bezit van SWA langs te gaan zodat de raadsleden met eigen 
ogen de activiteiten van SWA kunnen aanschouwen.

Vraag aan het presidium: stemt u in met een bezoek aan SWA? 


